
Protokół Nr XI/15

z XI sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 29 września 2015 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 15:00)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XI sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący stwierdził, że na sali jest quorum - obecnych było 23 radnych - pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał oraz powitał  przybyłych radnych i  zaproszonych gości – 

listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły zapytał,  czy  są  propozycje  do 

przedstawionego porządku obrad. Nie zgłoszono żadnych propozycji.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Jubileusze pilskich organizacji pozarządowych.

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy X a XI 

sesją Rady Miasta Piły - druk nr 288.

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 290.

5. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

oraz ustalenia ich przebiegu - druk nr 292.

6. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie Al. Niepodległości - druk nr 293.

7. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie ulic Paderewskiego i Różyckiego - druk nr 294.

8. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie jeziora Płocie - druk nr 295.

9.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynków użytkowych (garaży) na rzecz najemców - druk nr 296.

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 



położonej przy ul. Kilińskiego w Pile - druk nr 297.

11.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  zwolnienia  z  obowiązku 

sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Bohaterów Stalingradu 21 w Pile - 

druk nr 300.

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2015 

- 2024 - druk nr 298.

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 r. - druk nr 299.

14.  Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Miasta  Piły,  informacja  o  kształtowaniu  się 

wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  informacja  o  przebiegu  wykonania  planu  finansowego 

samorządowych  instytucji  kultury  za  pierwsze  półrocze  2015  roku  -  druk  nr  291.  Opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły 

za pierwsze półrocze 2015 r.  - druk nr 301.

15. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 289.

16. Wolne głosy, wnioski i informacje.

17. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły Rafał  Zdzierela poprosił  Pawła  Jarczaka, 

wiceprzewodniczącego Rady Miasta Piły o  odczytanie informacji w sprawie protokołu z X sesji 

Rady Miasta Piły - informacja stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Paweł Jarczak  odczytał  informację i  postawił  wniosek o przyjęcie  protokołu

z X sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni  jednogłośnie  pozytywnie  –  23  głosami  „za”  -  zaopiniowali  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z X sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Ad 2.

Jubileusze pilskich organizacji pozarządowych.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że uznanie i chwila uwagi należą 

się  nie  tylko  firmom  obchodzącym  kolejne  jubileusze,  ale  też  świętującym  kolejne  rocznice 

organizacjom pozarządowym.
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Przewodniczący poprosił  o  wystąpienie  przedstawicieli,  obchodzącej  25-lecie  działalności, 

Fundacji Literackiej im. Agnieszki Bartol: Zuzannę Przeworską, prezes Fundacji i wiceprezesa Jana 

Arskiego.

Zuzanna  Przeworska,  prezes  Fundacji  Literackiej  im.  Agnieszki  Bartol podziękowała  za 

wyróżnienie  i  uznanie.  Zuzanna  Przeworska  dodała,  że  dorośli  już  dzisiaj  laureaci  konkursu 

organizowanego  przez  Fundację  mówią  o  tym,  że  to  kim  są  dzisiaj  i  to  jaką  wybrali  drogę 

zawdzięczają wierszom Agnieszki Bartol i działaniom Fundacji.

Przewodniczący poprosił o wystąpienie przedstawicieli, obchodzącego jubileusz, Stowarzyszenia 

Biegów Ulicznych: Henryka Paskala i Hannę Paskal.

Henryk Paskal, prezes Polskiego Stowarzyszenia Biegów Ulicznych podziękował Radzie Miasta 

Piły za wyróżnienie i słowa uznania. Henryk Paskal powiedział, że pamięta pierwszy bieg, który 

miał miejsce w 1991 roku, w którym wystartowało 162 biegaczy – wtedy wydawało się, że to jest 

duża impreza. W tym roku trzeba było wprowadzić limit uczestników – do trzech i pół tysiąca, bo

o ile ulice Miasta by wytrzymały większą liczbę uczestników, to zaplecze logistyczne zaczyna już 

być coraz trudniejsze do opanowania dla bieżącej ekipy organizatorów.

Ad 3.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

X a XI sesją Rady Miasta Piły.

Radny Błażej Parda powiedział, że mieszkańcy Piły pytają go o to, czy przewodniczący Rady 

Rafał Zdzierela mieszka w Pile, czy nie. Radny poprosił o wyjaśnienie tej sprawy, bo pojawiały się 

na ten temat artykuły w prasie, a radny Parda chciałby upewnić pilan, że wszystko jest w porządku.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły odpowiedział,  że  „wszystko  jest  jak 

najbardziej ok”.
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Ad 4.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radna Wiesława Sztaba zapytała o punkt 75., 77. i 96. sprawozdania z prac Prezydenta.

Radny  Marek  Toboła powiedział,  że  niebawem  obchodzony  będzie  jubileusz  Liceum 

Ogólnokształcącego  im.  Marii  Skłodowskiej-Curie  w  Pile.  Spotkaniu  absolwentów  będzie  na 

pewno towarzyszyła ciekawość jak ta szkoła się zmieniła. Radny dodał, że spodziewa się, że do 

niego  –  jako  do  radnego  –  może  być  skierowane  pytanie  dotyczące  zaawansowania  projektu 

związanego z budową hali sportowej przy szkole. Radny Toboła poprosił o informację na temat 

stanu realizacji ww. projektu.

Radny Paweł Dahlke powiedział,  że chciałby wrócić do sprawy, którą poruszył na poprzedniej 

sesji Rady Miasta – chodzi o podpisanie umów związanych z dostarczaniem żywności pochodzącej 

z nadwyżek produkcyjnych Unii Europejskiej. Radny zapytał, czy coś się zmieniło w tej sprawie

i czy żywność jest już dostarczana. Radny Dahlke powiedział, że chciałby także zgłosić problem 

techniczny i wyjaśnił, że w tej części sali, w której siedzi Radny bardzo słabo słychać, a ponadto 

dźwięk jest zniekształcony.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że dziękuje za zgłoszoną uwagę i dodał, że poprosi 

służby techniczne o zajęcie się tą sprawą.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  spotkanie  z  Prezes 

Regionalnego  Zarządu  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  dotyczyło  m.in.  wymiany  wszystkich 

umocnień, które są na terenie Miasta i oczyszczenie rzeki. Prezes prosiła o to, abyśmy zechcieli 

lobbować u Marszałka Województwa Wielkopolskiego, żeby zechciał przeznaczyć środki na ten 

cel. Wstępny kosztorys zakłada kwotę około 20 milionów złotych. Prezydent powiedział, że trudno 

w  tej  chwili  odpowiedzieć  na  pytanie,  kiedy  ruszą  prace  z  tym  związane,  bo  zależy  to  od 

posiadanych  przez  RZGW środków  finansowych  i  od  tego  w  jaki  sposób  owe  środki  zechce 

rozdysponować Marszałek. Prezydent Szewc dodał, że spotkanie z Prezes było bardzo udane. Są 

trzy projekty, które RZGW ma w planie zrealizować, a jeden z nich dotyczy wymiany nadrzeży

i oczyszczenia Gwdy w rejonie miejskim. Krzysztof Szewc dodał, że, wstępnie, może powiedzieć 

również, że przewidziane jest działanie aż w kierunku Ujścia. Odnośnie do spotkania dotyczącego 

współpracy  z  Afryką,  Prezydent  powiedział,  że  spotkanie  to  zorganizował  przewodniczący 
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sejmowego zespołu ds. współpracy z krajami afrykańskimi, poseł Killion Munyama. W spotkaniu 

tym  uczestniczyli  przedstawiciele  Izby  Gospodarczej  Północnej  Wielkopolski.  Zostały 

przedstawione warunki i możliwości inwestowania w krajach afrykańskich.  Prezydent dodał,  że 

nasze najbardziej, chyba, znane przedsiębiorstwo cały czas współpracuje z krajami afrykańskimi

i  prowadzi  tam  także  swoją  działalność.  Odnosząc  się  do  tematu  związanego  z  komisją  ds. 

przetargów, Prezydent powiedział, że zmieniło się jedno nazwisko, a zmiana, o której mowa wynika 

z  tego,  że  jedna  z  osób  zmieniła  stan  cywilny  i  nazwisko.  Zarządzenie  w  tym  zakresie  jest 

opublikowane na stronie BIP, więc jest to powszechnie dostępna informacja. Nawiązując do tematu 

poruszonego przez radnego Marka Tobołę – 70-lecia  liceum ogólnokształcącego i  budowy hali 

sportowej – prezydent Szewc powiedział, że temat ten także jemu leży na sercu, bo również jest 

absolwentem tej szkoły. Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że w 2007 roku nastąpiła wymiana 

gruntów pomiędzy Starostwem Powiatowym a Gminą Piła. Starostwo przekazało nam obiekt przy 

ul. Bohaterów Stalingradu, a my przekazaliśmy obiekt byłej  szkoły podstawowej nr 12 przy ul. 

Świerkowej. W tym czasie Starostwo wystąpiło o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego, 

ponieważ tego terenu, przy tym przeznaczeniu, które było, nie mogło sprzedać – prośba dotyczyła 

tego,  żeby  Rada  Miasta  Piły  zechciała  zmienić  przeznaczenie  tego  terenu  pod  budownictwo 

mieszkaniowe.  W styczniu  tego roku,  skierowałem do Starostwa –  powiedział  Szewc –  pismo 

informujące, że procedury związane ze zmianą planu zagospodarowania przestrzennego dobiegają 

końca i poprosiłem o podpisanie porozumienia, o którym była mowa wcześniej, a dotyczącego tego, 

by Starostwo partycypowało w budowie drogi wewnętrznej, znajdującej się a tym terenie – byłoby 

trochę nieuczciwe, gdyby profity zostały zebrane przez Starostwo, a koszty związane z urządzeniem 

tego  terenu  leżały  tylko  po  stronie  Miasta.  W marcu  przyszła  odpowiedź  na  to  pismo,  która 

zawierała  informację,  że  Starosta  przedstawi  sprawę  na  posiedzeniu  Zarządu  Powiatu. 

Konsekwencje  były  takie  –  dodał  Prezydent  –  że  musieliśmy także  dokonać  wyceny  budowy 

wspomnianych  dróg  wewnętrznych  i  w  sierpniu  zostaliśmy  powiadomieni,  że  Rada  Powiatu 

zaakceptowała współfinansowanie budowy drogi wewnętrznej – łączny koszt to około 190 tysięcy 

złotych.  Opracowaliśmy projekt  porozumienia i  Prezydent  przekazał  ten dokument w ubiegłym 

tygodniu  lub  dwa  tygodnie  temu  Staroście  z  prośbą  o  wniesienie  poprawek  bądź  akceptację. 

Wczoraj czy przedwczoraj do Prezydenta zadzwonił wicestarosta Stefan Piechocki i poinformował, 

że w tym projekcie jest drobna nieścisłość związana z własnością terenową - jeżeli taka nieścisłość 

występuje,  to,  oczywiście,  trzeba ją usunąć,  podpisać porozumienie i  w tym momencie istnieje 

możliwość  sprzedaży.  Prezydent  Krzysztof  Szewc  powiedział,  że  chciałby  podkreślić,  że  już

w  styczniu  byliśmy  gotowi  do  uchwalenia  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Prezydent 

powiedział, że z tego co się orientuje, to w WPF Starostwa budowa tej sali jest przewidziana na

3  lata  2015  –  2018,  z  łącznym  nakładem  8  milionów  złotych  i  zdaniem  Prezydenta  jest  to 

wystarczająca kwota. Prezydent dodał, że ma nadzieję, iż Starostwo bez większego problemu sobie 
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z  tym poradzi,  tym bardziej,  że  Eligiusz  Komarowski  mówił  niedawno  w telewizji  ASTA,  że 

sytuacja finansowa Powiatu jest dobra, a nawet bardzo dobra. Odpowiadając na pytanie radnego 

Pawła  Dahlke,  odnoszącego  się  do  umowy pomiędzy Bankiem Żywności  a  Gminą,  Prezydent 

powiedział, że temat ten jest cały czas procedowany, niestety to nie jest tak jak się powszechnie 

mniema,  że  jedna  strona  weźmie  na  siebie  odpowiedzialność,  a  druga  strona  „mniejszą 

odpowiedzialność”.  Prezydent  powiedział,  że  nigdy  nie  dopuści  do  takiej  sytuacji  i  dodał,  że 

dyrektor  MOPS-u  Wanda  Kolińska,  cały  czas  prowadzi  rozmowy,  być  może  uda  się  w  to 

zaangażować inne jednostki, np. Caritas, i wówczas ten temat zostanie załatwiony.

Radny Paweł Jarczak powiedział, że cały czas trwają rozmowy i prace dotyczące budowy sali 

przy Liceum. Pomimo tego, że w budżecie Powiatu nie przewidziano w 2015 roku nakładów na ten 

cel, to inwestycja nie spadła z WPF i zdaniem Radnego jest to kwestia budowy planu finansowego 

na tę inwestycję, rozpoczęcia inwestycji, co powinno nastąpić w 2016 roku.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że bardzo ją cieszy odpowiedź Prezydenta na zadane przez 

nią pytanie dotyczące oczyszczenia rzeki.

Stefan  Piechocki,  wicestarosta  Powiatu  Pilskiego powiedział,  że  lobbowanie  w  sprawie  sali 

sportowej  jest  dosyć  mocne  na  terenie  Piły.  Wicestarosta  powiedział,  że  prezydent  Szewc 

przedstawił sytuację związaną z działką przy ul Świerkowej i dodał, że błędem było wiązanie tej 

działki z budową sali sportowej, bo z tą działką nie mogła sobie poradzić przez 10 lat Rada Miasta,  

a  teraz  trudzi  się  z  tym też  Powiat.  Starosta  powiedział,  że  chciałby  zapewnić,  iż  sala  na  ul. 

Wincentego  Pola  powstanie.  W  najbliższym  czasie  zostanie  ogłoszony  konkurs  na  koncepcję 

zabudowy tej sali, a za tym powinno też iść projektowanie. Środki w budżecie Powiatu się znalazły. 

Starosta Piechocki dodał, że nie „pogniewałby się”, gdyby Miasto pomogło w budowie sali, więc

w  pewnym  momencie  będzie  się  starał  wystąpić  do  Prezydenta  Piły  o  wsparcie,  bo  nie  ma 

zabezpieczenia  środków zewnętrznych,  żeby z  półtora  miliona  zrobić  7  milionów,  ale  –  dodał 

Piechocki – to jest problem Powiatu i Powiat sobie z tym jakoś poradzi. Starosta powiedział, że

w roku 2013 były różnice w poglądach dotyczących zagospodarowania tej działki i te różnice trzeba 

było  zniwelować,  a  to  co  teraz  się  dzieje  w tym temacie,  to  jest  już  finał.  Na  koniec  swojej  

wypowiedzi  wicestarosta  Piechocki  powiedział,  że  gwarantuje,  w imieniu  Zarządu  powiatu,  że 

temat będzie realizowany.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że cieszy się z deklaracji przekazanej przez Wicestarostę, 

ale  chciałby podkreślić  dwa elementy.  My – powiedział  prezydent  Szewc – dokładamy się  do 

budowy  tej  sali  poprzez  sprzedaż  działek,  wyraziliśmy  na  to  zgodę  zmieniając  plan 
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zagospodarowania  przestrzennego.  Szacunkowa  wartość  tych  działek  wynosi  około  1.200.000 

złotych. Kolejnym elementem, który Prezydent chciałby podkreślić jest  cytowana już wcześniej  

przez niego wypowiedź mówiąca o tym, że sytuacja finansowa Powiatu jest  dobra albo bardzo 

dobra,  która jak sądzę – powiedział  Prezydent – znajdzie również potwierdzenie w znalezieniu 

środków, zapisanych w WPF, na budowę tej  sali  gimnastycznej.  Zastępca Prezydenta dodał,  że

w przypadku utworzenia powiatu grodzkiego byłby to nasz problem, który byśmy bardzo chętnie 

przejęli, nie byłoby problemu.

Starosta  Stefan  Piechocki powiedział,  że  Gmina  i  Powiat  dokonały  wymiany  majątków,  co 

świadczy o tym, że ta równowaga finansowa kiedyś nastąpiła.

Radny Jacek Bogusławski zadał pytanie dotyczące 68. punktu sprawozdania z prac Prezydenta.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  chciałby  w  tym  momencie  oddać  głos  nowemu 

Komendantowi Powiatowemu Policji w Pile, bo będzie to dla niego także okazją do przedstawienia 

się.

Mł.  insp.  Piotr  Skrzypkowiak,  Komendant  Powiatowy  Policji  w  Pile powiedział,  że 

rzeczywiście  miało  miejsce  spotkanie,  o  które  zapytał  radny  Bogusławski.  Na  tym  spotkaniu 

wymieniono wstępnie – bo Komendant zajmuje swoje stanowisko od ledwie miesiąca – poglądy 

dotyczące  bieżącej  współpracy,  która  jak  podkreślił  Prezydent  układała  się  dobrze.  Komendant 

dodał, że jeśli będą takie potrzeby, żeby ta współpraca wyglądała inaczej, to takie działania będą 

podejmowane. Ocena funkcjonowania policji wymaga trochę czasu – powiedział Komendant – ale 

w tej chwili ocenia on funkcjonowanie obszarów dotyczących: policji kryminalnej, prewencji oraz 

logistyki i na bieżąco podejmuje decyzje, także kadrowe.

Radny Marek Andruszkiewicz zadał pytanie dotyczące 84. punktu sprawozdania.

Radny Błażej  Parda powiedział,  że  na  koniec  sierpnia  prezydent  Piotr  Głowski  zamieścił  na 

oficjalnej  stronie  Miasta,  stronie  za  którą  wszyscy  mieszkańcy  płacą,  komentarz.  Komentarz 

dotyczył  mojej  osoby  –  powiedział  radny  Parda.  Komentarz  ów  był  odpowiedzią  na  post 

zamieszczony przez radnego Pardę na jego prywatnym profilu na Facebooku. Radny Błażej Parda 

powiedział,  że  przykro  mu,  iż  on  nie  ma  takich  możliwości  i  nikt  nie  dał  mu  możliwości 

odpowiedzieć na komentarz prezydenta Piotra Głowskiego. Radny dodał, że pomija fakt, iż strona, 

o  której  mówi,  jest  obecnie wykorzystywana do atakowania Radnych – bo tak radny Parda  to 

odczytuje,  czyli  wykorzystywana  jest  do  celów  politycznych.  Może  prezydent  Głowski  – 
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powiedział radny Parda – mógłby mi odpowiedzieć na prywatnym profilu, gdyby mnie wcześniej 

nie  zablokował  za  wytykanie  błędów.  Radny  Błażej  Parda  powiedział,  że  zawiódł  się  na 

prezydencie  Głowskim  i  jest  mu  przykro,  że  tę  publiczną  stronę  wykorzystuje  się  do  celów 

prywatnych i politycznych. Radny dodał, że prosi, żeby tego więcej nie robić i dodał, że jeśli ktoś 

chce rzeczywiście skomentować to co radny Parda napisze na swoim prywatnym profilu, to Radny 

zaprasza do umieszczania komentarzy właśnie w tym miejscu.

Prezydent Krzysztof Szewc odpowiadając na pytanie radnego Andruszkiewicza dotyczące petycji 

ws.  hospicjum,  powiedział,  że  minęło  za  mało  czasu,  żeby  dysponować  już  informacjami 

zwrotnymi, bo proces podejmowania decyzji,  wpisania bądź nie projektu budowy hospicjum na 

listę  dofinansowywanych zadań trochę musi  potrwać.  Prezydent  dodał,  że  ma nadzieję,  iż  przy 

kolejnej  sesji  Rady  Miasta  będzie  już  znane  stanowisko  Marszałka.  W odniesieniu  do  uwagi 

radnego Pardy, prezydent Szewc powiedział, że szkoda, iż Radny nie poczekał do kolejnej sesji, 

kiedy będzie obecny na sali prezydent Głowski, bo wtedy prezydent Piotr Głowski odpowiedziałby 

Radnemu  w  swoim  imieniu.  Prezydent  Szewc  dodał,  że  zadaniem  Prezydenta  Miasta  jest 

reagowanie  we  wszelki  możliwy  sposób  w  sytuacji,  kiedy  uznaje  to  za  stosowne  i  w  takich 

sytuacjach, kiedy uznaje, że dobro Urzędu tego wymaga.

Mirosława Rutkowska-Krupka, wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

powiedziała,  że  chciałaby się  odnieść  do tematu  hospicjum.  Wiceprzewodnicząca  wyjaśniła,  że 

miała miejsce rozmowa z Marszałkiem w sprawie wpisania hospicjum w system regionalny. To nie 

jest  zależne  od  Marszałka,  jest  to  zależne  od  decyzji  Ministerstwa,  które  wpisze  zadanie

w odpowiedni, funkcjonujący w kraju system. Jeżeli tak się stanie, to wtedy będzie miał Marszałek 

kompetencje, żeby uczestniczyć w ewentualnym finansowaniu.

Ad 5.

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz 

ustalenia ich przebiegu przedstawił Jerzy Mac, dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że w omawianym rejonie odbyły się dość duże zmiany

w zakresie zagospodarowania przestrzeni w związku z budową ronda w rejonie ulic – Bydgoska, 

Podchorążych,  Karpacka.  Zmienia  się  również  charakter  osiedla  PSM  L-W  w  rejonie  ulicy 
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Łowieckiej. Ta zmiana, w zakresie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich 

przebiegu, w dość istotny sposób umożliwi zagospodarowanie rejonów przy terenach PSM L-W, do 

czego Spółdzielnia  przystąpi  w najbliższym czasie,  po uregulowaniu i  sfinalizowaniu transakcji

z Gminą Piła. Dzisiejszy stan tych miejsc jest tymczasowy, stąd ta zmiana jest bardzo pożądana

i umożliwi dalsze zagospodarowanie przestrzeni w rejonie ulic: Łowieckiej, Bydgoskiej, Okólnej

i Wawelskiej.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że nacisnęła zły przycisk i złożyła wniosek o reasumpcję 

głosowania.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły postawił wniosek ws. reasumpcji glosowania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za” - uchwała nr XI/230/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 6.

Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły

w  rejonie  al.  Niepodległości  omówiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej  Pracowni 

Urbanistycznej.

Dyrektor  Wojtecka powiedziała,  że  zgłasza  autopoprawkę.  W załączniku  nr  3,  po  wyrażeniu

„w rejonie ulic” należy wykreślić słowo „ulic” ponieważ dalej jest mowa o nazwie alei.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 21 głosami „za” - uchwała nr XI/231/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 7.

Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły

w  rejonie  ulic  Paderewskiego  i  Różyckiego  omówiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:
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Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za” - uchwała nr XI/232/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 8.

Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły

w  rejonie  jeziora  Płocie  przedstawiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej  Pracowni 

Urbanistycznej.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że związku z tym, że pojawił się 

problem z nagłośnieniem i systemem do głosowania ogłasza przerwę.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły przejmuje prowadzenie obrad.

Dyrektor Iwona Wojtecka powiedziała, że chciałaby zgłosić dwie autopoprawki. W paragrafie 12, 

pkt 7 , litera „a” oraz w paragrafie 16, pkt 3, litera „a” - po słowach: „małej architektury” należy 

dopisać „i” lub zamienić wyrażenie „w tym” na literę „i”.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.
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Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 21 głosami „za” - uchwała nr XI/233/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

budynków użytkowych (garaży)  na rzecz najemców zreferowała  Julita Grzegrzółka,  dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za” - uchwała nr XI/234/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 10.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości 

położonej  przy  ul.  Kilińskiego  w  Pile  zreferowała  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 21 głosami „za” - uchwała nr XI/235/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 11.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz zwolnienia z obowiązku sprzedaży

w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Bohaterów Stalingradu 21 w Pile zreferowała 

Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Dahlke zapytał, czy 10-letnia umowa dla najemcy, o której mowa, to jest pierwsza 

umowa tego najemcy, czy kolejna.

Dyrektor Julita Grzegrzółka odpowiedziała, że z aktualnym dzierżawcą pierwsza umowa została 

podpisana w formie porozumienia w roku 1984. Umowa została zawarta stosunkowo niedawno, na 

czerwcowej sesji Rada Miasta wyraziła zgodę na podpisanie takiej umowy – umowy na 10 lat.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za” - uchwała nr XI/236/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 12.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2015 – 

2024 omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna  Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych poinformowała,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za” - uchwała nr XI/237/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 13.

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 r. omówiła Ewelina Ślugajska, 

skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna  Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych poinformowała,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 21 głosami „za” - uchwała nr XI/238/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 14.

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły, informacja o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych 

instytucji  kultury  za  pierwsze  półrocze  2015  roku.  Opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły za pierwsze półrocze 2015 r.

Ewelina Ślugajska przedstawiła informację.

Paweł  Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły przedstawił  opinię  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej, dokument stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 15.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 16.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że zwrócili się do niej mieszkańcy okolic ulic: Kolejowej 

Bohaterów Westerplatte i Kościuszki. Chodziło o to, że znajdujący się tam plac jest niebezpieczny, 

w  okolicy  nie  ma  progów  zwalniających,  a  na  ul.  Bohaterów  Westerplatte  nie  ma  oznaczeń 

wskazujących przejście dla pieszych. Radna powiedziała, że mieszkańcy proszą o uporządkowanie 

oznakowania  ulic:  Kolejowej,  Bohaterów  Westerplatte  i  Kościuszki.  Radna  Wiesława  Sztaba 

powiedziała, że inni mieszkańcy zwrócili się do niej z prośbą, żeby spróbować zająć się pewnym 

problemem. Radna wyjaśniła, że chodzi o to, że w niektórych wielkopowierzchniowych sklepach – 

np. w Kauflandzie – istnieją pojemniki, do których można wrzucać butelki i otrzymuje się paragon 

uprawniający m.in. do zwrotu pieniędzy, natomiast np. w sklepie Carrefour jest wiele utrudnień

w tym temacie,  a  cała  procedura  jest  skomplikowana.  Radna  powiedziała,  że  sprawa  nie  jest 

uregulowana i przekazała prośbę, żeby ujednolicić obowiązujące w tym zakresie procedury. Radna 

Sztaba  powiedziała  też,  że  na  sesji  była  mowa o  hospicjum,  które  jest  na  pewno  bardzo  Pile 

potrzebne, mówi się też o radioterapii, która jest potrzebna, ale nie mówi się o czymś, co jest także 

bardzo ważne i bardzo potrzebne. Radna wyjaśniła, że chciałaby, aby Radni zastanowili się nad 

innym tematem – chodzi o centrum rehabilitacji. W Pile znajdują się punkty oferujące rehabilitację, 

ale wszystko to jest rozproszone, a poza tym bardzo trudno jest dostać się na rehabilitację, a Piła się 

starzeje, bo młodzież ucieka z Miasta.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  wszystkim  już  znane  są  propozycje  do  budżetu 

obywatelskiego  na  rok  2016  i  chciałaby przypomnieć  wszystkim,  że  dzisiaj  jest  ostatni  dzień 

głosowania.

Radny Piotr Smagur powiedział, że chciałby także nawiązać do budżetu obywatelskiego. Radny 

powiedział, że zgłosił się do niego mieszkaniec ulicy Brukowej. Ulica Brukowa jest również ujęta 

w  budżecie  obywatelskim  –  ujęte  jest  utwardzenie  tej  ulicy  wzdłuż  istniejącej  zabudowy. 

Mieszkaniec, o którym mówi Radny zapytał, czy jego teren, przed jego posesją, zostanie też objęty 
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pracami, w przypadku jeśli zadanie to zdobędzie wystarczającą liczbę głosów.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że 23 września, przed posiedzeniem Komisji Gospodarki 

Miejskiej, odbyło się spotkanie z przewodniczącymi rad i zarządów osiedli, którego tematem było 

przedstawienie  zaangażowania  tych  podmiotów  w  działania  na  rzecz  lokalnych  społeczności. 

Przewodniczący  Bogusławski  powiedział,  że  pojawili  się  na  tym  spotkaniu  przedstawiciele 

wszystkich  zarządów i  rad  z  Piły.  Radny Jacek Bogusławski  podziękował wszystkim Radnym, 

którzy  uczestniczyli  w  tym  spotkaniu  i  dodał,  że  tego  typu  spotkania  są  okazją  do  wymiany 

doświadczeń pomiędzy przedstawicielami rad i zarządów poszczególnych osiedli. Przewodniczący 

Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział,  że przygotowane na to spotkanie prezentacje zostaną 

przesłane wszystkim Radnym drogą elektroniczną.  Po tym spotkaniu odbyło się  kolejne – tym 

razem  z  przedstawicielami  stowarzyszeń  działających  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych  oraz 

przedstawicielami klubów turystyki rowerowej. To spotkanie pozwoliło na spojrzenie pod innym 

kątem na Piłę i jej odbiór przez osoby niepełnosprawne oraz rowerzystów. Przewodniczący dodał,  

że prezentacje przygotowane na to spotkanie także zostaną przesłane Radnym.

Radny Błażej Parda powiedział, że zgadza się z radną Wiesławą Sztabą w ocenie placu, o którym 

Radna mówiła i dodał, że najlepszym rozwiązaniem byłoby ogrodzenie tego terenu, co utrudniłoby 

wybieganie bawiących się tam dzieci na ulicę i pod przejeżdżające samochody. Radny Błażej Parda 

powiedział,  że  chciałby  też  zadać  pytania  dotyczące  nowej  gazety,  która  się  pojawiła.  Jestem 

radnym –  powiedział  Błażej  Parda,  a  ta  gazeta  do  mnie  nie  trafiła.  Radny dodał,  że  jest  też 

mieszkańcem Piły i dobrze by było gdyby mieszkańcy mieli okazję tę gazetę zobaczyć i ocenić, czy 

warto było ją robić. Radny Parda zapytał ile kosztowała ta gazeta - ile kosztuje skład, ile kosztuje  

druk, do kogo będzie kierowana i jak będzie wyglądać dystrybucja. Radny zapytał też dlaczego 

mamy gazetę drukowaną skoro technika i technologia są coraz bardziej zaawansowane, Radni mają 

tablety – po to, żeby nie tworzyć niepotrzebnie „papierologii”, a Miasto, w XXI, wieku wydaje 30 

tysięcy  sztuk  gazety,  zamiast  przygotować  wersję  elektroniczną  i  udostępnić  ją  mieszkańcom

w Internecie.  Na koniec swojej  wypowiedzi  radny Błażej  Parda przypomniał  też o tym, że 25 

października odbędą się wybory do sejmu i senatu.

Prezydent Krzysztof  Szewc,  odpowiadając na pytanie radnego Piotra  Smagura,  powiedział,  że 

jeśli chodzi o posesję z numerem 23, to jeśli znajduje się ona przy ul. Brukowej, to oczywiste jest, 

iż  zostanie  ona  objęta  także  działaniami.  Prezydent  poprosił,  żeby  radna  Wiesława  Sztaba 

sformułowała swoje pytania na piśmie i wtedy Prezydent będzie mógł odpowiedzieć. Prezydent 

Szewc powiedział, że nie może się zgodzić z opinią radnej Wiesławy Sztaby dotyczącą tego, że 

młodzież ucieka z Miasta i Piła się starzeje, bo Prezydent nie zaobserwował takiej tendencji i dodał, 
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że wiek życia się wydłuża, ale z tego nie można wyciągnąć wniosku, że młodzież opuszcza Piłę. 

Prezydent  poprosił  radnego Pardę,  żeby sformułował swoje pytanie na piśmie i  wtedy zostanie 

udzielona odpowiedź, natomiast Prezydent dodał, że chciałby podkreślić, że nie wszyscy są młodzi 

i  nie  wszyscy umieją  obsługiwać pocztę  elektroniczną,  w Pile  jest  dużo  osób starszych,  które 

chciałyby, żeby informacja dotarła do nich w formie gazety papierowej.

Ad 17.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł 

Jarczak zakończył obrady XI sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Paweł Jarczak
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